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PROTOKÓŁ Nr XLVII/18 
z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 26 kwietnia 2018 roku 
Urząd Gminy w Poraju [UG], ul. Jasna 21 

sala sesyjna nr 220 
 

 

 

XLVII sesję Rady Gminy Poraj otworzył i prowadził p. Andrzej Pawłowski - 

Przewodniczący Rady. 

Ustawowy skład Rady - 15 radnych. W sesji uczestniczyło - 13 radnych. 

 

Uchwalony porządek  obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokółu Nr XLVI/18 z sesji Rady Gminy w dniu 22 marca 2018 

roku. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Poraj p. Łukasza 

Stachery. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy    

p. Andrzeja Pawłowskiego. 

6. Przyjęcie informacji z wykonania budżetów za 2017 rok: 
6.1. Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami, 
6.2. Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,   
6.3. Gminnego Ośrodka Kultury,  
6.4. Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, 
6.5. Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i oświaty. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                   

w Poraju za rok 2017: 

7.1. Roczne Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 

za rok 2017. 

7.2. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Poraj za rok 2017. 

8. Informacja z działalności Klubów sportowych i Stowarzyszeń w roku 2017. 

9. Projekty uchwały w sprawie: 
9.1. powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu  

Opieki Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Poraju, 
9.2. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2018 rok, 
9.3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
9.4. wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości będącej                               

w użytkowaniu wieczystym Gminy Poraj w trybie bezprzetargowym. 
10. Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi.  
11. Sprawy organizacyjne. 
12. Zamknięcie sesji. 

 
Do punktu 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady p.  A. Pawłowski: 

1) otworzył XLVII sesję Rady Gminy Poraj o godzinie 903, 
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2) powitał przybyłych na sesję - lista obecności uczestników sesji to załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu, 
 

3) stwierdził quorum Rady pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji           

i uchwał – lista obecności radnych to zał. nr 2. Nieobecność usprawiedliwił radny 

p. Mariusz Karkocha i radna p. Katarzyna Rzepka. 

 

W związku z absencją Wiceprzewodniczącego Rady p. Pawłowski zaprosił do stołu 

prezydialnego radną p. Elżbietę Sitek, która czytała projekty uchwał i liczyła głosy             

w zarządzonych głosowaniach. 

  
Do punktu 2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady nawiązał do porządku sesji (zał. nr 3) i poprosił radnych      

o wpisanie w punkcie 9 porządku sesji w podpunkcie 9.4. dodatkowego projektu uchwały 

w sprawie  wyrażenia zgody na bezpłatne użyczenie nieruchomości będącej                      

w użytkowaniu wieczystym Gminy Poraj. 

Z głosem sprzeciwu wystąpiła radna p. Zdzisława Polak i zarzuciła nieterminowe 

przedkładanie dokumentów Radzie ze wskazaniem na 7-o dniowy termin oraz fakt 

omówienia projektu uchwały tylko na jednej Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia             

i spraw społecznych, a jej zdaniem jest wiele pytań na temat nieodpłatnego przekazania 

działek w użytkowanie Stowarzyszeniu Marina Poraj dlatego wnioskowała by nie 

wprowadzać dodatkowego projektu uchwały pod dzisiejsze obrady. Natomiast Wójt 

Gminy wyraził nadzieję, że Radni wprowadzą ten projekt, bo dzięki niemu 

Stowarzyszenie może sięgnąć o dofinansowanie na nasze tereny aż w 100%. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku Pani radnej. Wynik głosowania: 

„za” wnioskiem – 1 głos, „przeciwnych” – 11 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos. 

Radni przyjęli porządek XLVII sesji z wprowadzoną autopoprawką Wójta, 

następującym stosunkiem głosów: 

za  – 11 głosów, 

przeciwko – 1 głos, 

wstrzymujących się – 1 głos. 

 
Do punktu 3. Przyjęcie Protokołu Nr XLVI/18 z sesji Rady Gminy w dniu 22 marca 2018 
roku. 

Protokółu Nr XLVI/18 z sesji Rady Gminy Poraj w dniu 22 marca 2018 roku 

został przyjęty jednogłośnie tj. 13 głosami „za”. 

 
Do punktu 4. Informacja z działalności  międzysesyjnej Wójta Gminy Poraj p. Łukasza 
Stachery. 

Wójt p. Łukasz Stachera odczytał pisemne informacje międzysesyjne: 

1) Referatu Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania środków - 

załącznik nr 4, 

2) Referatu Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich – zał. nr 5, 

3) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju – zał. nr 6. 

 
Do punktu 5. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy 
p. Andrzeja Pawłowskiego. 

Pan A. Pawłowski odczytał „Informację” własną jak w tytule niniejszego punktu 

obrad - stanowi załącznik nr 7 do protokółu. 
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Do punktu 6. Przyjęcie informacji z wykonania budżetów za 2017 rok. 
 Przewodniczący p. Pawłowski kierował do radnych zapytania o uwagi do 

informacji         z działalności: 

 

6.1. Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami – w imieniu Rady Gminy p. A. 

Pawłowski stwierdził, że pisemna „Informacja z wykonania planu finansowo-

rzeczowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Poraju za okres 1.01.- 31.12.2017 

r.” została przyjęta jak w załączniku nr 8 do protokołu; 

 

6.2. Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - zał. nr 9 -   
Przewodniczący p. A. Pawłowski w imieniu Rady Gminy uznał, że „Sprawozdanie              

z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2017 

roku” zostało zaakceptowane; 

  
6.3. Gminnego Ośrodka Kultury – radna p. Z. Polak zwróciła uwagę na  koszty 

wynagrodzenia, które stanowią 79% dotacji i wyraziła nadzieję, że w roku 

bieżącym będzie to niższa kwota.  
Pan A. Pawłowski w imieniu Rady Gminy przyjął „Sprawozdanie finansowe Gminnego 

Ośrodka Kultury im. Janusza Gniatkowskiego w Poraju za 2017” - zał. nr 10; 
 

6.4. Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych – radna Polak poprosiła by kolejne 

tego typu sprawozdanie napisać bardziej szczegółowo, np. na co poszły środki 

finansowe nazwane „materiały i wyposażenie”, bo chce śledzić wydatkowanie 

tych środków.  
Przewodniczący Rady uznał, że uwaga została odnotowana w protokóle z sesji i 

stwierdził, że pisemna „Informacja z działalności OSP z terenu Gminy Poraj za 2017 

rok” - zał. nr 11 - została przyjęta do wiadomości                   z uwagami; 
 
6.5. Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i oświaty. 
Radni Gminy Poraj przyjęli bez uwag sprawozdania z wykonania budżetu wszystkich  

placówek oświatowych i ZEAS-u ujęte w zał. od nr 12 do nr 20. 

 
Do punktu 7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                   
w Poraju za rok 2017 – zał. nr 21: 

7.1. Roczne Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania 
rodziny za rok 2017 - zał. nr 22, 

7.2. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Poraj za rok 2017 – 
zał. nr 23. 

Rada Gminy Poraj przyjęła wyżej opisane dokumenty bez uwag.  

 
Do punktu 8. Informacja z działalności Klubów sportowych i Stowarzyszeń w roku 
2017. 
 Radni Gminy z uwagami jak opisano poniżej, przyjęli do wiadomości kolejne 

dokumenty zatytułowane: 

1)  „Wykaz organizacji pozarządowych i podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie działających na 

terenie Gminy Poraj, z którymi współpracuje Urząd Gminy i jednostki 

organizacyjne” – załącznik nr 24 – radna p. Z. Polak poprosiła o uzupełnienie 

wykazu w jakiej wysokości rzeczowej i finansowej wymienione jednostki 

otrzymały pomoc; 
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2) „Sprawozdanie z wykonania zadania publicznego, o którym mowa w art. 18 ust. 4 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie (Dz. U. z 2016 r., poz. 239 i 395) – LKS „POLONIA” PORAJ tj. 

załącznik nr 25 do niniejszego protokółu. Radna p. Z. Polak zwróciła uwagę na: 

wydatek rzędu 200 tyś zł na wynagrodzenia, art. sportowe 21.241 zł, bilety 2.777  

zł i zapytała dlaczego korzysta się z wynajmu zawodników? Podkreśliła też 

wydatki na catering, usługi gastronomiczne, hotele, i pytała czy jest to kształcenie 

młodzieży w zakresie sportu?; 

 

Radni bez uwag przyjęli do wiadomości dokumenty: 

3) „Sprawozdanie z wykonania zadania publicznego, o którym mowa w art. 18 ust. 4 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie (Dz. U. z 2016 r., poz. 239 i 395) – Stowarzyszenie Yacht Club 

Zefir Drakkar Poraj -  tj. zał. nr 26; 

4) „Sprawozdanie z wykonania zadania publicznego, o którym mowa w art. 18 ust. 4 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                      

i o wolontariacie (Dz. U. z 2016 r., poz. 239 i 395) – załącznik nr 27 Ludowego 

Klubu Sportowego Unia Masłońskie. 

 
Do punktu 9. Projekty uchwał. 
 

Rada Gminy Poraj przyjęła następujące Uchwały: 
 

1) Nr 347(XLVII)18 w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu  Opieki Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia          

w Poraju. 
Wynik głosowania: „za” - 10 głosów, „przeciw” – 2 głosy, „wstrzymało się” – 1 głos. 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Wójt w ciepłych słowach na ręce p. Jolanty Kozak Przewodniczącej podziękował Radzie 

Społecznej SPZOZ GOZ w Poraju za bardzo dobrą dotychczasową współpracę, która 

była skuteczna i przejrzysta oraz pod względem obsługi medycznej, dlatego złożył 

podziękowania całemu personelowi i lekarzom z życzeniami dalszego rozwoju. 

Radna p. Z. Polak zwróciła uwagę na zapis § 1 projektu uchwały i wytypowanych przez 

Wójta członków Rady Społecznej. Stwierdziła, że to radni powinni typować osoby              

i przegłosować oddzielnie każdą kandydaturę, a Wójt zgodnie z zapisem (zacytowany        

§ 1) typuje tylko 1 osobę, dlaczego wyznaczył wszystkich członków?.  

Radca prawny poinformowała, że skład Rady Społecznej opiera się na radnych                   

i ustawodawca nie wskazuje jak mają być zgłaszane kandydatury, a Rada Gminy nie 

można procedować nad nieuzupełnionym projektem uchwały. Kończy się kadencja tej 

Rady, dlatego Wójt Gminy miał obowiązek przedłożyć stosowny projekt uchwały i może 

zgłosić dotychczasowych członków Rady Społecznej, a propozycje kandydatów mógł 

zgłaszać każdy. Wyjaśniła Pani radnej, że może głosować przeciwko tej uchwale jeżeli 

kandydat jej nie odpowiada. 

Radny p. Mariusz Musialik oświadczył, że nie ma uwag personalnych ale sugerował by 

członkowie Rady Społecznej byli zadeklarowaniu SPZOZ GOZ w Poraju, o czym mówił 

na wczorajszym posiedzeniu Komisji. 

Wójt Gminy stwierdził, że nie ma takiego zapisu. 

Przewodnicząca merytorycznej Komisji tj. ds. oświaty p. J. Kozak stwierdziła, że 

dotychczasowe osoby chcą nadal pracować na rzecz dalszego rozwoju Ośrodka;  
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2) Nr 348 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2018. 
Wynik głosowania: „za” - 12 głosów, „przeciw” – 1 głos, „wstrzymało się” – O głosów 

– załącznik nr 29. 

W odpowiedzi na zapytania radnej Polak, Wójt poinformował o planowanych na maj 

remontach dróg, o czym jeszcze będzie mówił w szczegółach na Komisjach; 

ubezpieczeniu w razie nieszczęśliwych wypadków na drogach gminnych; w odniesieniu 

do uchwalonego programu postępowania naprawczego uznał, że jest realizowany na 

bieżąco, jesteśmy kontrolowani, a za półrocze przedstawi jego realizację; 

 

3) Nr 349 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Wynik głosowania: „za” - 12 głosów, „przeciw” – 1 głos, „wstrzymało się” – O głosów 

– załącznik nr 30; 

 

4) Nr 350 w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości będącej         

w użytkowaniu wieczystym Gminy Poraj w trybie bezprzetargowym  
Wynik głosowania: „za” - 10 głosów, „przeciw” – 2 głosy, „wstrzymało się” – 1 głos. 

– załącznik nr 31. 

W dyskusji radna p. Z. Polak zaapelowała ponownie o odesłanie projektu uchwały na 

komisje w celu uzyskania dodatkowych informacji, a między innymi: dlaczego nie ma 

przetargu, okres 7 lat jej zdaniem wiąże działania następnej kadencji samorządu, działki 

nie są zapłacone, czy w Statucie Stowarzyszenia jest zapis o „kultywowaniu                         

i promowaniu dziedzictwa lokalnego” o czym mówi § 3 projektu uchwały. Apelowała do 

p. Wójta aby zawarł ze Stowarzyszeniem Marina Poraj 3-letnią umowę dzierżawy. 

Przypomniała też o dotychczasowym działaniu Wójta w tym zakresie i umowie 

użyczenia ze Spółdzielnią PORACTIV kiedy radni nie zgodzili się na 15-letnią 

dzierżawę.  

Wójt wyjaśnił, że Gmina nie może sięgać po środki zewnętrzne w 100%, a ten projekt 

uchwały umożliwi pozyskanie 200 tyś zł przez Marinę na nasze tereny przy zalewie,           

a Gmina straciłaby 37%. Już pozyskaliśmy 2,5 mln zł na tereny przy zalewie i chcemy 

żeby się one rozwijały. Podkreślił, że Stowarzyszenie zrzesza ludzi zaangażowanych,  

Pani radna działa destrukcyjnie. 

Słowa Wójta potwierdził Kierownik Referatu Gospodarki komunalnej i pozyskiwania 

środków p. Adam Zaczkowski - zwrócił uwagę na brak korzyści dla Mariny                         

i przekonywał, że Stowarzyszenie będzie służyło Gminie. 
 

 Przewodniczący p. A. Pawłowski zamknął dyskusję i zarządził 10-o minutową 

przerwę w sesji. 

 
Do punktu 10. Zapytania i wolne wnioski. 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący p. A. Pawłowski udzielił głosu                      

w kolejności: 

1) radny p. Sylwester Sawicki - podziękował za równanie dróg na terenie 

Gminy i poruszył temat doświetlenia ze wskazaniem na bezpieczeństwo, 

2) p. Elżbieta Sitek - zgłosiła potrzebę ustawienia lusterka i znaku 

drogowego na osiedlu Kosmodrom w ul. Wschodniej, 

3) p. Tomasz Klimek – pytał kiedy rozpocznie się II etap kanalizacji w ŻL 

wskazał na konieczność doświetlenia ulic Sąsiedzkiej i Grzybowej oraz    
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wyrównanie nawierzchni dróg w ul. Nadrzecznej, PCK i Sąsiedzkiej, 

mówił też o konieczności zabezpieczenia boiska. 

W uzupełnieniu tej wypowiedzi p. Polak stwierdziła, że stary plac zabaw został 

zdemontowany i zapytała o termin uruchomienia nowego. Wskazała, że na Orliku ruszają 

się bramki i nawiązała do przeglądów placów zabaw na terenie całej Gminy, bo na 

Komisji ds. oświaty Kierownik Zaczkowski poinformował, że będą przeprowadzane             

w maju dlatego apelowała o skrócenie tego terminu.  

W nawiązaniu do wypowiedzi p. Polak, Przewodnicząca Komisji p. J. Kozak 

poinformowała, że wczoraj jednoznacznie na Komisji ds. Oświaty Kierownik p. A. 

Zaczkowski został zobowiązany do usunięcia wszystkich usterek na placach zabaw, co 

przyjął do wykonania i już na majowej Komisji przedstawi informację o stanie 

technicznym na wszystkich obiektach; 

4) p. Edward Mizera - poprosił Pana Wójta o monit do Burmistrza Żarek 

Miasta w sprawie drogi na Zaborze, 

5) p. Z. Polak zapytała: o termin realizacji II etapu kanalizacji w (ŻL) i czy 

do oczyszczalni podłączonych jest tylko 28 posesji + jedna                         

z Masłońskiego; udrożnienie odpływu w ulicy Letniskowej i Podleśnej 

gdzie mieszkańcy chcą partycypować w kosztach, bo mają zalewane 

posesje; chodnik przy Szkole Podstawowej w ŻL, gdzie znajdują się też 

słupy energetyczne i pytała Kierownika Zaczkowskiego czy poszło pismo 

do Zakładu Energetycznego w tej sprawie dlatego zwróciła uwagę, że po 

lewej stronie ul. Szkolnej nie ma słupów i można rozważyć budowę 

chodnika jedną stroną; dlaczego wszystkie szkoły w Gminie oprócz SP       

w ŻL są objęte opieką zdrowotną; nawiązała do sprawozdania 

finansowego Spółki PORECO, bo Gmina jest właścicielem w 100% 

dlatego zwróciła się do Wójta, bo na komisji Prezes przedstawił 

lakoniczne informacje, a nie przedstawił jeszcze sprawozdania 

finansowego za rok 2016 o wysokości przychodów, kosztów, środkach 

trwałych, zadłużenia, żeby Wójt spowodował przedłożenie sprawozdania 

przez p. Prezesa, to samo za rok 2017. Zwróciła uwagę na straty wody aż 

37%  (ucieka 248 tyś zł), które Prezes Spółki tłumaczył awariami, 

czyszczeniem rurociągów i poborem wody przez jednostki straży do 

pożarów, dlatego Komisja zgłosiła wniosek o opracowania programu 

przez p. Prezesa, który by spowodował ograniczenie strat wody. 

Przypomniała o zagrodzonym od lat hydrancie p. poż. na posesji                  

p. Ciesielskiego w Jastrzębiu, kto z niego korzysta, a sytuacja trwa więcej 

jak 10 lat dlatego prosi o uregulowanie;  

6) Andrzej Ludwikowski nawiązał do bezpieczeństwa na „Orliku” w Poraju 

w aspekcie dewastacji (przeskakują przez płot), zamykania obiektu            

o godzinie 22-ej i poprosił o nocny monitoring (słyszał że nie działa), co 

poparła radna p. Sitek i poprosiła o monitorowanie terenów przy zalewie 

głównie lasu przy cmentarzu i na plaży. W imieniu rodziców 

dojeżdżających uczniów z Kuźnicy podziękowała za ustawienie znaku 

gdzie zatrzymuje się gimbus; 

7) mieszkanka Poraja p. Podlejska zbulwersowana wypowiedzią w Kurierze 

Porajskim (KP) przez niektórych radnych na komisji, w temacie 

wydatków Gminnego Ośrodka Kultury w odniesieniu do Kół Gospodyń 

Wiejskich (KGW) mówiła o długoletniej tradycji bo 150 lat w skali kraju, 

liczą 800 tyś członków. Stwierdziła, że wydatki są ponoszone jedynie na 

instruktora, a Koło które istnieje od 11 lat reprezentuje Gminę na 

zewnątrz, za własne pieniądze wyposażyły pomieszczenie Koła, 

wyjeżdżały na występy (20 razy), mają wiele osiągnięć dlatego 
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 instruktorzy są bardzo potrzebni, bo na występach reprezentują Gminę        

a nikt nie chciałby się wstydzić za występy zespołów. W nawiązaniu do 

artykułu i „tupania KGW na scenach” stwierdziła, że mają z tego 

satysfakcję w przeciwieństwie do niektórych radnych, że od kilkunastu lat 

z tupania efektu nie ma żadnego i brakuje im empatii. 

Radna Polak stwierdziła, że nie zawsze artykuły w KP są prawdziwe            

i użyła sformułowania, iż jest to czasopismo propagandowe, a kosztuje  

Gminę 22 tyś zł w skali roku. Jej zdaniem w KP powinny się znaleźć 

bieżące informacje przykładowo na temat segregacji śmieci, wywozu 

odpadów wielkogabarytowych, różnych akcji i inne dotyczące 

działalności, funkcjonowania Gminy. Postulowała o ograniczenie ilości 

egzemplarzy i wydawanie KP na zwykłym papierze. Poinformowała, że to 

Komisja ds. oświaty wnioskowała o 30% ograniczenie wydatków na 

kulturę; 

8) Sołtys ŻL p. Andrzej Kamiński zgłosił potrzebę oczyszczenia rowu 

melioracyjnego na ul. Okrężnej (był czyszczony 2 lata temu)           

i zainstalowanie nowej lampy na ul. Wiejskiej przy posesji nr 48 

(zagrożenie, bardzo ciemno). Podziękował za rewitalizację części dróg         

z prośbą o kontynuowanie i dokończenie tych pozostałych;  

9) sołtys Poraja p. Barbara Caban miała zgłoszenie mieszkańców ulicy 

bocznej od ul. 3-go Maja do tzw.„Protegi” -  „dziurawa droga”; 

10) p. Tomasz Brymora Komandor Yacht Club „Zefir-Drakkar” podziękował 

Wójtowi i Radzie Gminy za wspieranie Klubu od wielu lat, co nie idzie na 

marne bo zbierają laury, a Gmina reprezentowana jest w mistrzostwach 

Polski, Europy i świata w żeglarstwie regatowym. Dotacja z Gminy idzie 

na kształcenie dzieci i młodzieży, na usprzętowienie. Klub boryka się           

z lokalizacją, a jak wcześniej na sesji była mowa o Marinie tak Klub 

również chciały brać udział w rozmowach na temat rozwoju tych terenów 

i korzystać z projektów unijnych, bo ani razu nie był brany pod uwagę        

w projektach rewitalizacji czy innych, a Klub na tamtym terenie 

funkcjonuje już 25 lat i stworzył bazę pomostów, budynków i chce się 

rozwijać ale nie mają pewności czy na tym terenie będzie działał nadal. 

Poprosił aby Wójt Gminy Poraj i Prezes Mariny powiedział czy miejsce 

Klubu jest zagrożone, bo doszła informacja, że tym terenie szkolenie 

dzieci i młodzieży nie do końca będzie możliwe. Wyraził przekonanie, że 

Marina jest merytorycznie przygotowana do robienia dużych projektów,       

a był też jej twórcą dlatego wyraził chęć wspólnego działania, a na dzień 

dzisiejszy czują zagrożenie. W dalszej części sesji p. Brymora poprosił        

o wypowiedź p. Zaczkowskiego Prezesa Mariny; 

11) p. A. Pawłowski podziękował za przykrycie rowu na ul. Zielonej                

w Choroniu; 

12) mieszkaniec sołectwa Choroń złożył na ręce Wójta Gminy dokumentację 

zdjęciową na temat zbierania i segregacji odpadów i w imieniu 

mieszkańców zgłosił sprzeciw do zbierania i magazynowania tego typu 

odpadów (widoczne na zdjęciach); 

13) Pani Masłoń Przewodnicząca Wspólnoty Gruntowej Wsi Choroń 

podziękowała za umieszczenie wpisu na stronie internetowej i zwróciła 

uwagę na błędy, bo budynek starej szkoły nie znajduje się przy ul. 

Wolności tylko przy ul. Ludowej na działce 3560 będącej własnością 

Gminy Poraj, gdzie obecnie znajduje się składowisko odpadów. Prosiła        

o zamieszczenie zdjęć dużych obiektów, i chętnie udostępni zdjęcia 

zbierane przez jej Tatę, tak aby każdy mógł poznać historię Choronia.  
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Podziękowała również za budowę boiska sportowego. Następnie zapytała 

kiedy Wspólnota otrzyma odpowiedź na pisma złożone w 2007 roku, 

utwardzenie drogi gminnej w prawidłowych granicach bo działka 

Wspólnoty Gruntowej jest rozjeżdżona i zaśmiecona, a znajduje się tam 

rezerwa wody i prosiła o jej uporządkowanie. Kiedy nastąpi usunięcie 

słupów energetycznych na chodniku przy ul. Wolności, które 

niesamowicie utrudniają poruszanie się. Nawiązała do nieczynnej studni  

głębinowej posadowionej na działce Wspólnoty a zapisanej                        

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy                    

i zacytowała pkt 10 ppkt 1c o kierunkach rozwoju infrastruktury 

technicznej, iż studnia jest po byłej kopalni i RSP zaznaczona nr 5 na  

mapce (znajduje się na stronie internetowej UG), studnia jest 

unieczynniona i pytała kto to zrobił, determinowała o zajęcie się sprawą,  

uporządkowanie terenu, bo w przeciwnym wypadku jako Wspólnota 

wystąpi do odpowiednich instytucji i udostępniła dokumentację zdjęciową 

zaśmieconego terenu gdzie omawiana studnia się znajduje. Mówiła na 

temat ochrony środowiska ze wskazaniem na pary żurawi które mają 

lęgowisko na terenie Choronia i żerują, co widziała na terenach Wojnówki  

przy działce 3560, żeby je chronić. Mieszkańcy na własny koszt wykonali 

badanie i odczytała opis jednej próbki gleby ze wskazaniem mierzenia 

skala 0:5 , nasza wykazuje 4o  zanieczyszczenia ołowiem, cynkiem                

i niklem oraz 5o zanieczyszczenia miedzią. W nawiązaniu do Spółdzielni 

PORACTIV poprosiła  by jej pracownicy jeden lub dwa razy do roku 

wykonywali naprawy  i poprawili estetykę placów zabaw. W nawiązaniu 

do projektów remontowych Szkoły Podstawowej w Choroniu, gdzie nie 

może powstać sala gimnastyczna, a obecna nie daje dzieciom możliwości 

rozwoju, uznała, że trzeba przenieść przedszkole, remontować łazienkę,      

a są to bardzo duże koszty dlatego pytała o konkrety w temacie                     

i porównywała Szkołę w Choroniu do infrastruktury sportowej w Poraju       

i Masłońskim. Zwróciła uwagę na mniejszą liczbę dzieci które 

uczęszczają do innych placówek oświatowych i wynikające z tego 

obniżenie subwencji i środków na rozwój placówki. Mówiła                        

o konieczności doposażenia Szkoły w pracownie: chemiczną, biologiczną          

i fizyczną. Na zakończenie informowała o bardzo dobrym prowadzeniu 

placówki, funkcjonowaniu i rozwoju oraz poprosiła zebranych o 

głosowanie na Panią przedszkolankę w plebiscycie i podała adres emaila; 

14) Pan Gurbała w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówczyni poinformował, 

że nasyłają mu policję i odczytał zaświadczenie Komendy, iż nie 

stwierdzono nielegalnego wysypiska śmieci ani zanieczyszczania terenu. 

Zwrócił uwagę na naprawianie dróg gruntowych i podkreślił, że nie 

prowadzi się takich prac w czasie deszczu, a wykonane należy poprawić 2 

czy 3 razy w roku. Co roku od 5-6 lat przylatują żurawie więc nie ma 

zagrożenia środowiska.  

Przepychanki słowne z Przedmówczynią dlatego Przewodniczący Pawłowski zamknął tę 

wymianę zdań i uznał, że są to sprawy pomiędzy mieszkańcami sołectwa Choroń               

i poprosił Pana Wójta o udzielenie odpowiedzi na kierowane zapytania. 

  

Wójt Gminy odpowiadał łącznie: 

 cieszy się rewitalizacją dróg, że realizujemy w Kuźnicy, w Jastrzębiu na ulicach 

Polna, Nadrzeczna, Zielona, Porajska z przejściem na ul. Koziegłowską i do 

Nadrzecznej (przetarg planowany jest w maju), 

 globalnie czekamy na duże środki na projekty chodników z Ministerstwa, 
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 lustra montowane będą w najbliższych dniach i znaki drogowe jak w złożonych 

wcześniej wnioskach, 

 co do bezpieczeństwa przy i nad zalewem w okresie letnim zagwarantowany jest 

jeden samochód prewencyjny policji, będzie policja wodna i WOPR, jak co roku, 

 doświetlenia będą wykonywane tam gdzie nie jest wymagana inwestycja, lampy 

zostaną sukcesywnie dowieszane, 

 co do kanalizacji w ŻL nic się nie zmieniło i czekamy na rozstrzygnięcie 

konkursu i ogłoszenie, dopiero wtedy będzie można przystąpić do realizacji 

zadania, 

 równanie dróg robimy to, co możemy na dzisiaj, nie jest to działanie docelowe ale 

przebiega dobrze, 

 posiadamy monitoring na obiektach sportowych, które są czynne od 7-22 – uwagi 

zgłosi administratorom czyli dyrektorom szkół, 

 32 posesje podłączyły się do kanalizacji z ŻL i Masłońskiego, 

 odnośnie spraw związanych z działalnością Spółki PORECO poprosi aby radni 

takie informacje dostali. Prezes sprawdzi i odpowie na Komisji na temat hydrantu 

w Jastrzębiu,  

 jesteśmy w trakcie budowy chodnika przy szkole w ŻL i w niedługim czasie temat 

słupów się rozwiąże, 

 wszystkie szkoły na terenie Gminy są objęte opieką medyczną i od wielu lat Żarki 

Letnisko korzystają z opieki medycznej Medicor i nie ma żadnych problemów, 

jak również szkoła w Masłońskim, bo tak mają podpisane umowy, a to nie jest nic 

nowego, pozostałe placówki w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Poraju, co dobrze 

funkcjonuje i tego nie ruszamy, 

 cały czas trwa równanie dróg, przesunięcie dzisiaj 130 tyś środków finansowych       

z remontów na inwestycje spowoduje napływ środków zewnętrznych 

umożliwiający dalszą realizację w drogach na które mamy projekty, 

 przekaże do wyjaśnienia materiał zdjęciowy od mieszkańca z Choronia na Policję, 

podziękował za ich przekazanie, 

 zapewnił p. Brymorę na wniosek którego tworzyli wspólnie Marinę Poraj, że 

dopóki jest wójtem najważniejsze jest szkolenie dzieci i młodzieży, jest w 100% 

usatysfakcjonowany z realizacji tych zadań. Dla Klubu została przekazana łódź 

którą udało się pozyskać Gminie i tylko w dobrych słowach mówił                         

o dotychczasowej współpracy. W przypadku wątpliwości zaprasza zawsze do 

spotkania, bo nie ma podstaw sądzić że na terenach Mariny nadal nie będzie 

prowadzone szkolenie dzieci i młodzieży, a muszą się wewnętrznie dogadywać        

pomiędzy sobą (funkcjonuje tam 8 klubów). Pierwszy raz dzisiaj usłyszał o takich 

wątpliwościach - zaprosił do wspólnego spotkania i rozmowy, wspólnie                  

z Zarządem, aby nadal funkcjonowali i działali jak dotychczas, 

 są granty pomocowe na stowarzyszenia, jesteśmy otwarci na współpracę,                

a pomagają pracownicy UG, 

 nie będzie komentował wystąpień pomiędzy Przewodniczącą Wspólnoty, a p. 

Gurbałą, jak również p. Podlejskiej, 

 na dniach zostanie przeniesiony plac zabaw w ŻL, sprzęt zakupiony został przez 

Radę Sołecką, 

 wszystkie sprawy związane z funkcjonowaniem boisk i placów zabaw zostaną 

przekazane dyrektorom szkół żeby przyjrzeli się, bo nie może być tak że bramka 

się rusza, i liczy na szybką reakcję, 

 sprawy podniesione przez p. Przewodniczącą Wspólnoty będą przeanalizowane    

w poniedziałek, a że pytania powtarzają się otrzyma odpowiedzi. Na pewno 

sprawdzą właściwe służby to co zgłosiła na temat gleby. Pracownicy Spółdzielni 
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i CIS będą w pierwszej kolejności wysyłani na obiekty użyteczności publicznej 

ale nie ma ludzi, a potrzebuje szczególnie mężczyzn, bo brakuje rąk do pracy          

w sezonie letnim, do prac porządkowych, 

 odnośnie sali gimnastycznej w SP Choroń - projekt na pewno się zmieni, na czas 

jego opracowania jeszcze nie wiedzieliśmy, że będzie reforma oświaty  

i dodatkowe klasy tj. VII i VIII. Trzeba znaleźć rozwiązanie, będą rozmowy             

w których Pani Przewodnicząca może uczestniczyć, należy zmienić koncepcję,  

 mają przyjść środki finansowe na doposażenie pracowni w szkołach                      

w przeciwnym wypadku Gmina poniesie koszty, od 1 września muszą one 

funkcjonować, 

 uzupełni jeszcze dzisiejsze informacje radnym na komisjach, będzie mówił też        

o środkach zewnętrznych które mogą wpłynąć, a które nie, 

 jesteśmy otwarci na każdą współpracę, pomagamy np. w pozyskaniu grantów dla 

stowarzyszeń. 

W dalszej części obrad Przewodniczący udzielił głosu: 

1) Dyrektor GOK - stwierdziła, że p. Gąsiorski poinformował ją dzisiaj że pół roku 

będzie dyrektorem i poparła wypowiedź Pani Podlejskiej. Skierowała do Radnej 

zarzut, że nigdy nie usłyszała słowa pochwały, a GOK pozyskał 267 tyś zł i nie 

jest firmą produkcyjną tylko jednostką kultury świadcząca usługi, ciężko jest 

pozyskać sponsorów. Jednostka jest doceniana przez instytucje zewnętrzne. 

Pani Polak uznała, że budżet GOK jest wysoki, zatrudnienie wzrosło, a środki 

finansowe są pozyskiwane z wynajmu pomieszczeń; 

2) Przewodniczącej merytorycznej Komisji p. Kozak -  członkowie Komisji ds. 

oświaty doceniają pracę GOK-u. Przekazała podziękowania dla wszystkich 

pracowników jednostki, bo nie ma żadnej uroczystości bez wkładu pracy GOK      

i udziału Kół Gospodyń Wiejskich; 

3) Panu Brymora – podziękował Wójtowi Gminy za deklarację współpracy. 

Wnioskował o wydzierżawienie zajmowanego terenu przez Yacht Club 

DRAKKAR żeby mogli się nadal rozwijać i występować o projekty na 

dofinansowanie prowadzonych działań. Zwrócił uwagę na wiek dzieci 6-7 lat, 

które uczą się samodzielności, muszą przenosić łódki które są ciężkie, zdarzają 

się kontuzje i dlatego chcą nadal być na tym terenie. Ponowił prośbę o zajęcie 

stanowiska przez Prezesa Mariny. Pan Zaczkowski oświadczył, że nie jest 

decydentem, ostateczny głos należy do Wójta Gminy, dyskusja się toczy i nie 

czuje się zobowiązany do odpowiedzi.   

 

Do punktu 11.Sprawy organizacyjne. 
Przewodniczący p. A. Pawłowski: 

 przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych, bo 

w dniu 30 kwietnia mija ustawowy termin złożenia dokumentów,               

a podziękował radnym którzy już wywiązali się z tego obowiązku, 

 zaprosił wszystkich na rozpoczęcie sezonu żeglarskiego w dniu 29 

kwietnia o godz. 16-ej, 

 poinformował o planowanych terminach posiedzeń Rady w miesiącu 

kwietniu, 

 podziękował wszystkim za udział w sesji. 

 

Do punktu 12.Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący p. A. 

Pawłowski o godzinie 1149 zamknął XLVII sesję Rady Gminy Poraj i życzył wszystkim 

udanego wypoczynku majowego. 
 

Protokolant: Inspektor Maria Kita 


